



ASU
Applied Sciences Private University



FOL
Faculty of Law

جامعة كل العرب

Course Description وصف المواد

Legal Research Methods مناهج البحث القانوني

تتضمن هذه المادة التدريب على كتابة البحث القانوني، بدءاً من مرحلة اختيار العنوان وتحديد الإشكالية وعناصرها، وهيكله البحث، وجمع المادة العلمية، ومن ثم الكتابة الأولية والنهائية. كما تتضمن معرفة واستعمال مناهج البحث القانوني المختلفة، مثل المنهج الوصفي والتحليلي والمقارن.

This course includes training in writing legal research, starting from the stage of selecting the title, identifying the problem and its elements, structuring the research, collecting the scientific material, and then the initial and final writing. It also includes knowledge and use of different legal research approaches, such as a descriptive, analytical and comparative approach.

Rights and liberties in the technology era الحقوق والحريات في عصر التكنولوجيا

تتضمن هذه المادة دراسة الحقوق والحريات الدستورية وتحديد نطاقها في العصر الحديث، فلا يخفى أن الثورة التكنولوجية أثرت بشكل كبير على هذه الحقوق والحريات، مثل الحق في الخصوصية، والحق في الحصول على المعلومات، وحرية التفكير والرأي... الخ. كما تتضمن المادة دراسة للحقوق الحديثة التي ظهرت مع ظهور التكنولوجيا مثل الحق في الدخول في طي النسيان.

This course includes studying constitutional rights and freedoms and defining their scope in the modern era. It is no secret that the technological revolution has greatly affected these rights and freedoms, such as the right to privacy, the right to information, freedom of thought and opinion ... etc. The course also includes a study of modern rights that have emerged with the emergence of technology, such as The Right to Be Forgotten.

E-contracts العقود الإلكترونية

تتناول هذه المادة دراسة العقد الإلكتروني كصورة حديثة للتعاقد، لذا تبين هذه المادة ماهية هذا العقد وأهميته ومزاياه وعيوبه، وأركانه، وكيفية إثباته، والتزامات أطرافه، والقانون الواجب التطبيق عليه، وجميع المشاكل القانونية التي قد تظهر من خلال التعاقدات والتعاملات الإلكترونية.

This course deals with the study of the electronic contract as modern form of contracting, so explains what this contract is, its importance, advantages and disadvantages, its elements, how to prove it, the obligations of its parties, the law to be applied on it, and all of the legal problems that may arise through electronic contracts & transactions.





ASU
Applied Sciences Private University



FOL
كلية الحقوق
FACULTY OF LAW

التقاضي الإلكتروني Cyber Court

تتضمن هذه المادة دراسة النظام القضائي الحديث الذي يعتمد أسلوب البرنامج الحاسوبي عوضاً عن الأسلوب الورقي في استقبال اللوائح والطلبات القضائية ونظر الدعوى، حيث يتيح هذا النظام للقضاة وأطراف الدعوى تقديم البيانات الخطية والشخصية دون داع للحضور إلى المحكمة، من خلال مواقع إلكترونية ضمن الشبكة الخاصة بموقع المحكمة. فيدرس الطالب من خلال هذه المادة أصول وإجراءات هذا النوع من التقاضي لدى المحاكم الإلكترونية وتعريف للمحكمة الإلكترونية وأقسامها وكيفية عملها وكيفية قيد الدعوى لدى هذا النظام.

This course includes studying the modern judicial system that adopts the computer program method instead of the paper-based method in receiving notes, judicial requests and hearing the case, as this system allows the judges and parties to the case to submit written and personal evidence without needing to attend the court, through websites within the court's website. Through this course, the student studies the principles and procedures of this type of litigation with the electronic courts, a definition of the electronic court, its departments, how it works, and how to file a case with this system.

قانون الفضاء السيبراني Cyberspace Law

تتناول هذه المادة دراسة موقف القانون الدولي والدول من تنظيم استعمال واستغلال الفضاء الإلكتروني، مع التركيز على دراسة قانون الأمن السيبراني الأردني، كما تعرض للإشكاليات الدولية الحديثة التي تتعلق بالهجمات الإلكترونية، وأيضاً لكيفية التعاون الدولي بهدف تسهيل التجارة الإلكترونية بين الدول، وعدة مسائل متصلة بذلك مثل أمن البيانات وحماية المستهلك، بالإضافة إلى التعاون الدولي لمكافحة الجرائم الإلكترونية.

This course deals with studying the position of international law and states regarding the regulation of the use and exploitation of cyberspace, Focusing on studying Jordan's cyber security law, and exposed to modern international problems related to electronic attacks, as well as how to international cooperation with a view to facilitating electronic commerce between countries, and several related issues such as data security and consumer protection, in addition to international cooperation to combat Cybercrime.



Engineering
Accreditation
Commission



IIMP
ACCREDITED



ABET

Computing
Accreditation
Commission





ASU
جامعة العلوم التطبيقية الخاصة
Applied Sciences Private University



FOL
كلية الحقوق
FACULTY OF LAW

جامعة كل العرب

الجرائم الإلكترونية Cybercrimes

تتضمن هذه المادة دراسة معمقة للجرائم الحديثة المرتبطة بتكنولوجيا المعلومات، ليست الجرائم الواردة في قانون الجرائم الإلكترونية فقط، بل تمتد الدراسة لتشمل جرائم أخرى، مثل جرائم الاتصالات، والجرائم المرتبطة بالملكية الفكرية، وجرائم التزوير الإلكتروني.... الخ.

This course includes an in-depth study of modern crimes related to information technology, not only the crimes mentioned in the Cybercrime law, but also extends the study to other crimes, such as communications crimes, intellectual property-related crimes, and electronic fraud crimes etc.

التحقيق في الجرائم الإلكترونية Investigation of Cybercrimes

تتضمن هذه المادة دراسة الاجراءات القانونية الخاصة بالتحقيق في الجرائم الإلكترونية، من حيث كيفية البحث عن الأدلة الرقمية وتقديمها إلى المحكمة، وإجراءات تفتيش أجهزة الحاسوب، والسلطات المختصة بذلك، والشروط الواجب توافرها في الدليل الرقمي ليحوز الحجية. كما تتضمن المادة تعلم مهارات التحقيق في هذه الجرائم وتطبيقاتها عملياً.

This course includes studying the legal procedures for investigating cybercrime, in terms of how to search for digital evidence and present it to the court, procedures for inspecting computer equipment, the competent authorities, and the conditions that must be met in the digital evidence to have the authenticity.

القانون والذكاء الاصطناعي Law and artificial intelligence

تزايدت تطبيقات وقدرات الحوسبة، وصار لزاماً على القانونيين مجاراة ما تفرزه الثورة التكنولوجية من أسئلة قانونية. يتعرض المساق لطائفة واسعة من القضايا القانونية التي يثيرها الذكاء الاصطناعي والنظم الفائقة الذكاء في نطاق التعاملات البشرية، على مستويات الحق والمسؤولية وموضوعات مثل الشخصية والخصوصية والأخلاقيات والعقل الإلكتروني في مواجهة الفرد والمجتمع.

Many applications and capabilities of our enhanced computing are increasingly improved. Legal's need to be at the forefront of this revolution. This course examines a broad range of legal issues posed by artificial intelligence. The topics covered in class will include, among others, personhood, privacy, ethics, super intelligent artificial intelligent systems, right and liability arising from technology and brain-computer, regard individuals and society.





ASU
Applied Sciences Private University



FOL
Faculty of Law

جامعة كل العرب

قانون الاتصالات Telecommunications Law

تتضمن هذه المادة دراسة متعمقة ومتكاملة لقانون الاتصالات الأردني، بدءاً من المفاهيم الأساسية والتقنية التي احتواها القانون، والتعمق بمهام الجهات الرسمية المسؤولة عن تنظيم الاتصالات وتشكيلها وأجهزتها، كما تتضمن دراسة التنظيم القانوني لشبكات الاتصالات، من حيث ترخيصها وإدارة الترددات وترخيصها وتحديد الرخص وتعديلها وإلغاءها، ومراقبة المرخصين وحماية المستفيدين، والجزاء المتعلقة بالاتصالات.

This course includes an in-depth and integrated study of the Jordanian Telecommunications Law, starting with the basic and technical concepts contained in the law, delving into the tasks of the official authorities responsible for organizing, forming and configuring telecommunications, as well as studying the legal organization of telecommunications networks, in terms of their licensing, frequency management, licensing, renewal, amendment and cancellation of licenses, and monitoring Licensees, beneficiaries' protection, and communications crimes.

علم الاجرام السيبراني Cyber Criminology

تتضمن هذه المادة دراسة أحد فروع علم الإجرام الحديثة، وهو علم الإجرام السيبراني، الذي يبحث في أسباب ارتكاب الجرائم السيبرانية، ودوافع مرتكبيها، وخصائصهم، وسلوكهم، وضحايا هذه الجرائم، وذلك بهدف اتباع السياسة الجنائية الأفضل لمكافحة هذه الجرائم.

This article includes the study of one of the branches of modern criminology, a cyber criminology, which examines the causes of the commission of cybercrimes, the motives of the perpetrators, their characteristics, behavior, and victims of these crimes, with a view to adopting the best criminal policy to combat these crimes.

دراسة للقوانين السيبرانية للاتحاد الأوروبي (باللغة الانجليزية) Study for EU Cyber Laws

تتضمن هذه المادة دراسة معمقة لقوانين دول الاتحاد الأوروبي المتعلقة بالأمر السيبرانية، وكذلك الاتفاقيات الأوروبية حول هذه الموضوعات، بهدف ترسيخ النهج المقارن للدراسة، والاطلاع على تجارب الدول المتقدمة في ذلك.

This course includes an in-depth study of the laws of the European Union countries related to cyber matters, as well as European agreements on these issues, with the aim of consolidating the comparative approach to the study, and see the experiences of developed countries in this.





ASU
جامعة العلوم التطبيقية
Applied Sciences Private University



FOL
كلية الحقوق
FACULTY OF LAW

جامعة كل العرب

الحكومة الإلكترونية E-government

تتضمن هذه المادة دراسة ماهية الحكومة الالكترونية من الناحية القانونية، خصائصها وأهدافها وغاياتها ومقوماتها، كما تتناول البحث في التطور الحاصل على الأجهزة الإدارية من الناحية التقنية عبر البحث في آلية عمل الحكومة الالكترونية ووسيلتها القانونية المتمثلة في القرار الاداري الالكتروني، وكذلك البحث في المرفق العام الالكتروني، بالإضافة الى وسيلة الادارة في تحقيق مشروعاتها عن طريق العقود الادارية الالكترونية، وأيضاً بيان سبل حماية الحكومة الالكترونية.

This course includes a study of the legal nature of e-government, its characteristics, objectives, goals and components, it also deals with research in the development of administrative devices from a technical point of view through research into the mechanism of e-government and its legal means represented in the electronic administrative decision, as well as research in the electronic public facility, In addition to the means of administration in achieving its projects through electronic administrative contracts, as well as explaining ways to protect electronic government.

التجارة الإلكترونية E-Commerce

تتضمن هذه المادة دراسة معمقة لأحد موضوعات قانون التجارة الالكترونية، مثل موضوعات التحكيم التجاري الإلكتروني، وتسوية النزاعات، ودراسة الاتفاقيات الدولية المتعلقة بالأمر التجارية، وغيرها من الأمور ذات الصلة.

This course includes an in-depth study of one of the topics of the electronic commerce law, such as the topics of electronic commercial arbitration, the settlement of disputes, the study of international agreements related to commercial matters, and other related matters.

